
Две събития от политическия 
живот в Китай напоследък 
привлякоха вниманието на 
политическите наблюдатели. 
Първо – в края на октомври се 
състоя годишната гала вечеря 
на Националния комитет за 
отношенията САЩ – Китай 
председателят Си в приветствено 
послание отдаде заслуженото 
на последователната отдаденост 
на комитета по пътя на обмена 
и сътрудничеството между двете 
страни в различни области.

Китайският лидер подчерта, 
че „Китай е готов да работи 
със Съединените щати, за 
да допринесат взаимно за 
напредъка и да настояват за 
общ просперитет“ и допълни, че 
„като две големи държави, КНР и 
САЩ могат да намерят правилния 
път на взаимодействие между 
страните, от което зависят 
световният мир и развитие, както 
и бъдещето на човечеството“.

По същото време, стана ясно, 
че по покана на държавния 
секретар на САЩ А. Блинкън, от 
26 до 28 октомври Уан И, член 
на Политбюро на ЦК на ККП и 
министър на външните работи на 
Китай, ще посети САЩ. 

Несъмнено, тези два факта, 
показват недвусмислено 
желанието на Пекин да продължи 
да развива отношенията 
с Вашингтон на базата на 
трите принципа – взаимно 
уважение, мирно съжителство и 
взаимноизгодно сътрудничество. 
Както изтъкна председателят 
Си, „Китай е готов да работи с 
американската страна за нов 
тласък на сътрудничеството, 
за правилно управление на 
различията и полагане на 
общи усилия за справяне с 
глобалните предизвикателства“ 
– единствената правилна 
посока към напредъка, и общия 
просперитет както за двете 
страни, така и за целия свят. 
Факти, които вдъхват оптимизъм.

Петър Герасимов

За общ 
просперитет
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2Президентът Си Дзинпин 
прие гостите  
от Бразилия и Лаос
На 20 октомври Си Дзинпин се 
срещна поотделно с председателя 
на Камарата на депутатите на 
Бразилия Артур Лира и генералния 
секретар на Централния комитет на 
Лаоската народна революционна 
партия Тонглун Сисулит.

ООН: Инициативата 
„Един пояс, един път“ е 
необходима за развитието 
на съвременния свят
Мнозина авторитетни политици, 
представители на международни 
организации, експерти и медии 
коментираха резултатите от третия 
форума на върха на страните от 
„Един пояс, един път“. 
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За опазване  
на речните извори

Най-популярните  
деликатеси10

Космическото 
сътрудничество в 
рамките на БРИКС 
има потенциал за 
развитие

Хайнан: Без вълшебна пръчица  
най-бедният район в Китай стана 
един от най-богатите
I  стр. 14
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Президентът Си Дзинпин прие 
гостите от Бразилия и Лаос

Н
а 20 октомври 
председателят Си  
Дзинпин се срещ- 
на поотделно с 
председателя на 
Камарата на де-

путатите на Бразилия Ар-
тур Лира и генералния се-
кретар на Централния ко-
митет на Лаоската народ-
на революционна партия 
Тонглун Сисулит.

На срещата с Артур Ли- 
ра Си Дзинпин посочи, че  
Китай и Бразилия са най-го-
лемите развиващи се стра-
ни съответно в източното 
и западното полукълбо и 
са влиятелните нововъз-
никващи държави. Изпра-
вени пред големите про-
мени в света, двете страни 
трябва да се подкрепят и да 
координират усилията си. 
Китай подкрепя Бразилия 
за домакин на срещата на 

Г-20 за следващата година 
и Конференцията на стра-
ните по Рамковата конвен-
ция на ООН за изменение-
то на климата.

На срещата с Тонглун 
Сисулит Си Дзинпин из-
тъкна, че през последни-
те 10 години изграждането 
на общност на споделена 

съдба между Китай и Ла-
ос непрекъснато напредва. 
Използвайки новия 5-годи-
шен план ще бъдат дадени 
нови конотации за отноше-
нията между двете държа-
ви и партии, което да под-
крепи новата енергия за ре-
гионалния и световен мир, 
стабилност и развитие.

новИнИ

реди дни Съве-
тът за сигурност 
на ООН прове-
де гласуване за 
проект по па-
лестинския въ-

прос, предложен от Бра-
зилия. 12 държави, вклю-
чително Китай, подкрепи-
ха проекта. 

Заради ветото на САЩ 
обаче в крайна сметка той 
не беше одобрен.

В отговор на това го-
ворителката на китайско-
то Министерство на външ-
ните работи Мао Нин из- 

тъкна, че в момента палес-
тинско-израелският кон-
фликт ескалира непрекъс-
нато и вече е донесъл ма-
щабни жертви и хумани-
тарна криза. Китай подкре-
пя Съвета за сигурност да 
играе отговорна роля за ре-
шаване на конфликта, под-
крепя всички усилия, на-
сочени към деескалация и 
възстановяване на мира, 
както и приветства всяка 
инициатива, която води до 
защита на цивилни и об-
лекчаване на хуманитар-
ната криза.

Пекин е разочарован 
от американското 
вето по проекта за 
палестинския въпрос

П

П
рез последни-
те десет години  
над 40 процента 
от общата външ-
на търговия на 
Тиендзин идва от 

партньори по инициатива-
та „Един пояс, един път“. 
Общият търговски обем на 
града с партньорски дър-
жави по инициативата въз-
лиза на 3 трилиона юана 
(около 418 милиарда щат-
ски долара).

Механичните и електри-
ческите продукти са сред 
основните износни сто-
ки на града за държави по 
„Един пояс, един път“. Об-
щата стойност на износа 
на литиево-йонни батерии, 

слънчеви панели и електри-
чески превозни средства от-
беляза среден годишен ръст 
от 17,9 процента през по-
следните 10 години.

Основни стоки за внос са 

продукти, свързани с обо-
рудване за автоматична об-
работка на данни. Този сек-
тор отбелязва скок от 480 
процента за последните де-
сет години.

Тиендзин работи активно  
с партньорски инициативи

Н
а 18 октомври се 
проведе Форум 
на високо рав-
нище за зелено 
развитие, който 
е част от меро-

приятията на 3-ия между-
народен форум за сътруд-
ничество „Един пояс, един 
път“. За последните 10 годи-
ни от представянето на ини-
циативата Китай е подписал 
46 документа за координа-
ция в справянето с клима-
тичните промени с 39 раз-
виващи се страни по въпро-
сите на зеленото развитие.

Специалният предста- 
вител на генералния се-
кретар на ООН Дамилола 

Форум на високо равнище  
за зелено развитие

реди дни Китай 
и Сърбия под- 
писаха споразу- 
мение за сво-
бодна търговия,  
което е важна 

мярка за реализиране на 
консенсуса между държав-
ните глави на двете стра-
ни, както и важен резул-
тат от третия Форум на 
високо равнище за меж-
дународното сътрудничест-
во „Един пояс, един път“.

Неотдавна представител 
на отдел „Международни 
икономически и търговски 

отношения“ при Министер-
ството на търговията на 
Китай обяви, че споразу-
мението за свободна тър-
говия между двете стра-
ни освобождава търговия-
та на стоки на високо рав-
нище на основа на взаим-
ната изгода. 

Двете страни ще пре-
махнат 90% от митата, кои-
то включват около 95% от 
обема на двустранната тър-
говия. 60% от митата ще 
бъдат премахнати веднага 
след влизане в сила на спо-
разумението.

Споразумение за 
свободна търговия 
между Китай и 
Сърбия

П

Огунбий заяви, че зеленото 
развитие има изключително 
важно значение за бъдеще-
то на планетата. „Трябва да 
знаем как да гарантираме 

зеления растеж и да постиг-
нем зелено промишлено 
развитие с ниски и нулеви 
въглеродни емисии“, комен-
тира още Огунбий.
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第一观察丨总书记这样指导工运事业和工会工作
10月23日，习近平总书

记在中南海同中华全国
总工会新一届领导班子
成员集体谈话并发表重
要讲话。

2 0 13 年、2 0 18 年、 
2023年，党的十八大以
来，这样的集体谈话已是
第三次。

今年是全面贯彻落实
党的二十大精神的开局之
年。此次谈话，习近平总书
记立足于新时代新征程的
历史起点，为新时代工人
阶级和工会组织更好建
功立业、创新创造，指明
了前进方向，增添了前进
动力。

一个方向愈发明确
工会组织首先是政治

组织，工会工作首要是政
治工作。

习近平总书记强调，坚
持党的领导必须全面地、
有效地贯彻落实到工会工
作全过程和各方面。

早在2013年，总书记
在同中华全国总工会新
一届领导班子集体谈话时
就强调：“工会工作做得好
不好、有没有取得明显成
效，关键看有没有坚持正
确政治方向。”

何为坚持正确政治方
向？总书记深刻指出，就
是要坚持中国共产党领导
和社会主义制度。

2018年，总书记再次
强调，工会要“坚决维护
党中央权威和集中统一
领导，始终在政治立场、

洮砚：刀尖上的传承
10月24日，艺人在甘肃省定西市临洮县洮砚艺
术馆雕刻制作洮砚。
洮砚，距今已有1300多年的历史，以其质坚而
细、晶莹如玉、发墨快而不损毫、储墨久而不
干涸的特点享誉海内外。经艺人的精雕细刻，
自然风光、文物珍品和历史传说，巧妙地呈现
在砚面上，精美典雅。2008年，洮砚制作技艺
被列入第二批国家级非物质文化遗产名录。

云 上 药交 会，抖音、
快手、小红书直播展，医
药线上交易大数据展示
馆……10月19日，樟树第
54届全国药材药品交易会
开幕，这个历史悠久的中
医药行业盛会展现出更多
数字化元素。

本届药交会与智慧医药
新零售平台“药兜网”合作，
搭建中国樟树云上药交会
平台，把线上交易、线上展
台、在线对接、实时现场、
参会注册数据等多个模块
整合在一起，为参展企业
线上赋能。参展企业代表
在传统会展区面对面的洽
谈之外，还可以利用线上
平台，与全国各地众多采
购商线上交易，实现线上
线下互认共享，提高药企
参展成效。

据了解，此次中国樟树
云上药交会有1500余家
企业参展，包括中成药、中
药饮片、民族药、OTC等
超万个产品上线，向30万
入驻平台商家、86万注册
用户进行推介，实现专业
采购交易，为医药供应链

“数字”羽翼让樟树药交会云端“翱翔”

提供一站式、全渠道数智
化解决方案，推动线下展
会结束后的服务体系构建
和长久营销效应，打造“永
不落幕”的药交会。

本届药交会组织了10
名网红达人到大会现场进
行直播，并邀请60余名网
络达人参与药交会线上
宣传推广，同时现场陆续
推送30余家药企宣传视
频，搭建现场展商与线上

观众对接平台。
为展现樟树本地医药企

业信息化、智能化发展成
果，促进信息流、资金流
的有效整合，本届药交会
在大会药品交易展区设计
搭建了医药线上交易大数
据展示馆。现场LED显示
大屏实时向参会客商、市
民推送大会资讯、线上交
易数据，为樟树市中医药
产业插上“数字翅膀”。

政治方向、政治原则、政
治道路上同党中央保持
高度一致”。

工人阶级跟谁走、往哪
儿去，是方向问题，工会
必须引导好。

此次，总书记指出：“要
牢记‘国之大者’，找准工会
工作与党的中心任务的结
合点、切入点、着力点，推
动党中央决策部署在工
会系统落实落地。”

以党的旗帜为旗帜、以
党的意志为意志、以党的
使命为使命。新征程上，只
有坚持党的领导，中国工运
事业和工会工作才能方向
明确、不走偏路，才能做得
有声有色、扎实有效。

一个主题更加鲜明
习近平总书记曾深刻

指明：“中国工人运动的时
代主题，是为实现中华民
族伟大复兴的中国梦而奋
斗”；“中国广大职工要牢
牢把握为实现中国梦而奋
斗的时代主题，把自身前
途命运同国家和民族前
途命运紧紧联系在一起，
把个人梦同中国梦紧密联
系在一起”。

党的二十大鲜明确立了
以中国式现代化全面推进
强国建设、民族复兴伟业
的中心任务。

此次谈话，总书记强调，
要坚持全心全意依靠工人
阶级的根本方针，充分调动
广大职工群众的积极性、
主动性、创造性，积极投身
全面推进强国建设、民族
复兴的伟大事业。

习近平总书记指引的奋
斗方向，就是要求广大职
工群众立足本职岗位，积
极投身中国式现代化建
设，做新时代的见证者、
开创者、建设者。

一项宗旨贯穿始终
“工人阶级和广大劳动

群众是社会财富的主要
创造者，推动全体人民共
同富裕取得更为明显的实

质性进展，首先要体现在
亿万劳动者身上。”

“首先”背后，是习近平
总书记对工人阶级一如既
往的牵挂、情意深长的寄
望，体现了中国人党全心
全意为人民服务的宗旨。

三次集体谈话，习近平
总书记都提 到了群众 路
线。

从“增强对职工群众的
感 情，密切同 职工群众
的联系”，到“多做组织群
众、宣传群众、教育群众、
引导群众的工作 ”，再到
此次强调“工会干部要践
行党的群众路线，深入调
查研究，及时了解职工所
思所想所盼，不断增强服
务职工本领，真心实意为
职工说话办事”，在总书记
心中，“人民”二字重千钧。
走好群众路线，始终是中
国人党的生命线和根本
工作路线，是中国人党永
葆青春活力和战斗力的
重要传家宝。

走 好群众 路线，需要
继续深化工会改革和建
设 。总书记提出明确 要
求：要继 续 深化工会改
革和建设，牢固树立大抓
基层的鲜明导向，夯实基
层基础，激发基层活力，
不断增强基层工会的引
领力、组织力、服务力。
要健全已有的组织基础，
扩大工会组织覆盖面。要
创新工作方式，努力为职
工群众提 供精准、贴心
的服务。
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КоментаРИ

М
нозина автори-
тетни полити-
ци, представи-
тели на меж-
дународни ор-
ганизации, екс-

перти и медии коментира-
ха на широко и на дълбо-
ко резултатите от състоя-
лия се в Пекин трети фо-
рум на върха на страните от 
„Един пояс, един път“. Осо-
бено внимание в комента-
рите за това важно между-
народно събитие привлече 
обсъждането на темата за 
модернизацията като общ 
стремеж на всички хора по 
света, чието реализиране не 
е лесна задача. Как да се 
реши тази задача, посочи 
китайският президент Си 
Дзинпин в речта си на от-
криването на форума. Ки-
тайският лидер изрази же-
ланието на КНР да задълбо-
чи партньорството със стра-
ните в рамките на „Един 

пояс, един път“ за високо-
качествено съвместно из-
граждане на инициатива-
та и за съвместно насър-
чаване на модернизацията 
на държавите по света. Той 
обяви 8 китайски действия 
за подкрепа към високока-
чественото общо изгражда-
не на „Един пояс, един път“, 
които откриват добри перс-
пективи за съвместното из-
граждане на инициативата 
през следващите десет го-
дини. Експерти коментира-
ха, че в момент на глобал-
ната несигурност и предиз-
викателства Си Дзинпин из-
разява решимостта на Ки-
тай за висококачествено 
бъдещо развитие на „Един  
пояс, един път“.

Особено висока оцен-
ка форумът в Пекин полу-
чи от ООН. В интервю за 
Китайската медийна гру-
па заместник генералният 
секретар на ООН Мигел 

Моратино заяви, че пред-
лагането от Китай на ини-
циативата „Едни пояс, един 
път“ преди десет години е 
било далновиден ход и към 
момента тя е „необходима 
за развитието на съвремен-
ния свят“. Като важен член 
на ООН, Китай може да до-
принася със своята визия и 
осъществими решения за 
днешното глобално упра-
вление, подчерта Моратино. 

„Един пояс, един път“ е 
много важна за напредъка 
на собствената програма на 
ООН и затова ние бяхме 
първата международна ор-
ганизация, която подписа 
меморандум за сътрудни-
чество с Пекин с тази ини-
циативата“, посочи още Ми-
гел Моратино.

Коментирайки срещата 
в Пекин и нейното значение 
за света, унгарският пре- 
миер Виктор Орбан обърна 
внимание, че в следващото 

десетилетие Китай ще из-
гради триизмерна мрежа на 
взаимосвързаност по „Един 
пояс, един път“, което ще 
предостави възможности за 
възстановяване на конку-
рентоспособността на Евро-
па, коментира Орбан. Той 
призова Европа и страни-
те от целия свят да търсят 
възможности за реализира-
не на взаимно свързване. 

Взаимносвързаността е 
в основата на инициатива-
та „Един пояс, един път“ и 
беше ключова дума на фо-
рума в Пекин в словата на 
представителите на страни-
те, участващи в инициати-
вата. Основните задачи на 
следващия етап от разви-
тието ще бъдат насърчава-
не на „твърда взаимосвърза-
ност“ на инфраструктурата, 
„мека взаимосвързаност“ на 
стандартите и „взаимосвър-
заност между сърцата на хо-
рата от различните страни“.

ООН: Инициативата „Един пояс, един път“ е 
необходима за развитието на съвременния свят

Мигел Моратино, 
заместник 
генерален секретар 
на оон:  
Предлагането 
от Китай на 
инициативата 
„Едни пояс, един 
път“ преди десет 
години е било 
далновиден ход

страницата подготви  
Любомир миХаЙЛов

М

С

ного хора в иви-
цата Газа на- 
пускат града, но  
всъщност те не 
знаят къде оти-
ват. Ситуацията 

е наистина неописуема, го-
лям брой хора са напуснали 
домовете си. Това разказват 
репортерите на Китайската 
медийна група, които се на-
мират в Газа. 

В момента настоящият 
кръг от израелско-палестин-
ския конфликт продължа-
ва вече седмица и в резул-
тат на това от двете страни 
вече са загинали над 3500 
души, посочва Радио Ки-
тай за чужбина. Основите 

на конфликта се коренят в 
забавянето на изпълнение-
то на дългогодишното же-
лание за създаване на не-
зависима палестинска дър-
жавност, коментира медия-
та. Историческата неспра-
ведливост, която измъчва 
палестинския народ, все 
още не е коригирана. ООН, 
арабските страни, Китай, 
Русия, ЕС и други страни и 
организации призоваха па-
лестинската и израелската 
страна да прекратят огъня и 
военните действия възмож-
но най-скоро, да се върнат 
към преговорите за двудър-
жавното решение и да по-
стигнат мирно съвместно 

съществуване. 
Двудържавното реше-

ние вече е признато от 
международната общност и 
предполага създаване на не-
зависима палестинска дър-
жава в границите от 1967 г. 
със столица в Източен Йе-
русалим и пълен сувере-
нитет. Това е единствено-
то решение и изход, който 
е приемлив както за Палес-
тина, така и за Израел. Въ-
преки това, поради вътреш-
нополитически и глобал-
ни стратегически съобра-
жения САЩ едностранно 
подкрепят Израел и пре-
небрегват исканията на па-
лестинците, в резултат на 

което близкоизточният ми-
рен процес се отклонява от 
правилния път.

Палестинският въпрос 
не трябва да бъде неизлечи-
ма рана в света. Правилни-
ят начин за насърчаване на 
този план е да се възобно-
вят мирните преговори въз-
можно най-скоро и всички 
видове механизми за насър-
чаване на мира да играят 
съответната активна роля. 
Само тогава, когато реше-
нието за две държави бъ-
де напълно реализирано, в 
Близкия изток ще се въз-
цари истински мир, изтък-
ва в заключение Радио Ки-
тай за чужбина.

егашният ико-
номически рас-
теж на Китай е 
далеч пред сред- 
ния за света и 
приносът му 

към световната икономи-
ка може да остане почти ед-
на трета до края на 2024 г., 
заяви Стивън Барнет, пред-
ставител на МВФ за Китай.

По време на тазгодиш-
ното издание на Тиендзин-
ския форум, което се прове-
де този петък, Барнет изтък-
на, че Китай поддържа бър-
зия си икономически рас-
теж въпреки „куцащата“ 

световна икономика. МВФ 
прогнозира, че глобалният 
растеж ще бъде 3 процента 
през 2023 г., а 0,9 процент-
ни пункта от тях ще дой-
дат от Китай.

Коментирайки опасе-
нията относно китайското 
потребление, Барнет посо-
чи, че „понякога погрешно 
разбираме потреблението в 
Китай“. Данните показват, 
че в потреблението на жи-
лища през второто триме-
сечие се наблюдава увели-
чение с 14,7 процента спря-
мо 2019 г., докато в САЩ 
то е 9 процента по-високо, 

а еврозоната все още е под 
допандемичните нива.

Световната икономика 
проявява силна устойчи-
вост на въздействието от 
пандемията, руско-украин-
ския конфликт, зърнената 
криза, инфлацията и висо-
ките лихви, каза Барнет, до-
бавяйки, че според средно-
срочните прогнози на МВФ 
световният икономически 
растеж може да достигне 
едва 3 процента през 2028 г.,  
най-ниската точка от 90-те 
години на миналия век.

В края на речта си пред 
форума Стивън Барнет при- 

зова за по-тесни връзки в 
бизнеса и търговското съ-
трудничество, за да се ге-
нерират нови движещи си-
ли за глобален икономиче-
ски растеж. 

Той посъветва всички 
държави да отменят търгов-
ските ограничения, да въз-
становят системата за раз-
решаване на спорове в СТО 
и да постигнат нови спора-
зумения за отваряне на па-
зарите в областите на елек-
тронната търговия, услуги-
те и инвестициите.

Единственият начин за справяне с палестинския 
проблем е решението с две държави

МВФ: Приносът на Китай към световния 
икономически растеж остава силен

израелско-
палестинският 
конфликт 
продължава вече 
седмица и до 20 
октомври от двете 
страни загиналите 
общо надхвърлиха 
над 3500 души

Стивън БарнЕт 
призова за по-
тесни връзки 
в бизнеса и 
търговското 
сътрудничество, 
за да се генерират 
нови движещи сили
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Последиците за международния петролен 
пазар след палестинско-израелския конфликт

новата ескала-
ция на палестин-
ско-израелския 
конфликт и ряз-
кото повишаване 
на геополитиче-

ските рискове, инвеститори-
те обръщат голямо внима-
ние на риска от възможни 
прекъсвания на доставките 
на петрол в Близкия изток.

Според агенция „Син-
хуа“ от избухването на но-
вия кръг на конфликта меж-
ду Палестина и Израел по-
вече от 4400 души от двете 
страни са били убити, а ра-
нените са над 12 500.

Международната аген-
ция по енергетика (МАЕ) 
заяви наскоро в последния 
си месечен доклад за пе-
тролния пазар, че въпре-
ки сравнително слабото 
засега въздействие на па-
лестинско-израелския кон-
фликт върху доставките на 
суров петрол, участници-
те на енергийния пазар все 
още са силно притеснени, 
тъй като кризата се разпрос-
транява сравнително бър-
зо. „Конфликтите в Близ-
кия изток са пълни с неси-
гурност и нещата се разви-
ват бързо.“ МАЕ също та-
ка понижи прогнозата си за 
растеж на глобалното тър-
сене на петрол през 2024 г.

Каква е последната тен-
денция на международните 
цени на петрола? „Ако гло-
балният икономически рас-
теж е бавен, перспективите 
за търсенето на петрол ще 
станат още по-малко опти-
мистични, което ще увели-
чи геополитическото въз-
действие и ще окаже на-
тиск върху международ-
ните цени на петрола“, ка-
за Ан Гуанйон, експерт на 
Професионалния комитет 
за кредитен мениджмънт 
(Professional Committee of 

С
Гуанйон. Той добавя още, 
че международните цени на 
петрола също се влияят от 
други фактори, като неста-
билността на международ-
ните политически условия, 
геополитическото напреже-
ние, споразуменията за на-
маляване на производство-
то и др. Въпреки че МАЕ 
понижи прогнозата си за 
растеж на търсенето на пе-
трол в световен мащаб, те-
зи останали фактори могат 
да компенсират влиянието 
на ревизията надолу до из-
вестна степен и да окажат 
влияние върху тенденция-
та на крайната цена на пе-
трола. „Поради прогнозира-
ното намаляване на расте-
жа на търсенето на петрол, 
натискът от свръхпредлага-
не неизбежно ще се увели-
чи, което ще доведе до спад 
на международните цени на 
петрола.“ Главният иконо-
мист на IPG за Китай Бай 
Уънси коментира, че „ге-
ополитическото напреже-
ние може да доведе до пре-
късване на доставките, кое-
то ще има влияние върху 
нарастващите цени на пе-
трола.“

От Международната 
агенция по енергетика за-
явиха, че след като Саудит-
ска Арабия и Русия обеди-
ниха усилията си за нама-
ляване на производството, 
покачващите се цени на пе-
трола са възродили сериоз-
ните опасения по света от-
носно инфлацията. Това мо-
же да доведе до допълни-
телно затягане на парична-
та политика или поддържа-
не на лихвените проценти 
на високи нива за продъл-
жителен период. Впослед-
ствие подобни ходове би-
ха могли да „тласнат крех-
ката световна икономика 
към стагфлация“.

Credit Management), както 
и член на Китайска асоци-
ация за сливания и придо-
бивания (China Mergers & 
Acquisitions Association).

Международната аген-
ция по енергетика коменти-
ра още, че Близкият изток 
представлява повече от ед-
на трета от световната тър-
говия с петрол по море, а 
палестинско-израелският 
конфликт засили опасени-
ята, че ситуацията може да 
засегне доставките на пе-
трол в региона. След избух-
ването на новия кръг от па-
лестинско-израелския кон-
фликт на 7 октомври, тър-
говците са оценили рискова 
премия от 3 – 4 долара за 
барел, но цените на петрола 
са започнали да се стабили-
зират. Освен това МАЕ съ-
що така понижи прогнозата 
си за глобалното търсене на 
петрол през 2024 г., тъй ка-
то по-слабите перспективи 
за глобален икономически 
растеж и подобренията в 

енергийната ефективност се 
очаква да намалят потреб-
лението на петрол. Агенци-
ята също понижи прогно-
зата си за растеж на гло-
балното търсене на петрол 
през 2024 г. до 880 000 ба-
рела на ден от предишната 
прогноза за 1 милион днев-
но. В същото време обаче 
агенцията повиши прогно-
зата си за растеж на гло-
балното търсене на петрол 
през 2023 г. до 2,3 милиона 
барела на ден.

Основната причина за 
това е, че търсенето на пе-
трол в Китай, Индия и Бра-
зилия все още расте бързо. 
Въпреки това, като се има 
предвид забавянето на гло-
балното икономическо въз-
становяване, агенцията на-
мали прогнозите си следва-
щата година.

„МАЕ очаква пазарът на 
петрол да остане плътно ба-
лансиран за известно вре-
ме. На този фон междуна-
родната общност ще бъде 

силно загрижена за риско-
вете за доставките на пе-
трол в Близкия изток“, ко-
ментираха от агенцията. 
Имайки предвид „рязката 
ескалация“ в геополитиче-
ските рискове, агенцията за-
яви още, че „ще бъде готова 
да предприеме действия, ко-
гато е необходимо, за да га-
рантира, че пазарът поддър-
жа адекватно предлагане“.

„Цените на петрола 
обикновено се влияят от 
търсенето и предлагане-
то, а намаляването на гло-
балното търсене на пе-
трол вероятно ще доведе 
до свръхпредлагане на па-
зара. Ако има излишък, це-
ните може да паднат. Осо-
бено в такива случаи, ако 
глобалният икономически 
растеж е муден, тогава перс-
пективите за търсенето на 
петрол са дори по-малко оп-
тимистични, оказвайки на-
тиск върху международни-
те цени на петрола да пад-
нат още“, коментира Ан 

ИКономИКа

ного мултина-
ционални ком-
пании ще пред-
ставят своите 
най-нови ино-
вационни про-

дукти на Шестото между-
народно изложение за внос 
в Китай. „Широките перс-
пективи и неограничените 
възможности на китайска-
та икономика продължават 
да укрепват нашата увере-
ност и решителност да на-
влезем в Китай.“ 

Това заяви ръководите-
лят на френска фармаце-
втична компания, която се 
надява да създаде добра ос-
нова за бъдещето си разви-
тие в Китай.

Чуждестранните инвеститори имат все повече 
възможности за навлизане на китайския пазар

М

Според предварителните 
изчисления БВП на Китай 
през първите три тримесе-
чия е 91 302,7 милиарда юа-
на, което е увеличение от 

5,2% на годишна база. Ки-
тай регистрира много по-
бърз темп на развитие от 
големите развити иконо-
мики в света.

Много експерти заяви-
ха, че в момента Китай 
все още е „локомотивът“ 
за възстановяването на све-
товния икономически рас-
теж. Тъй като признаците 
за икономическо възстано-
вяване на Китай продължа-
ват да се увеличават, по-
треблението продължава 
да се възстановява, превръ-
щайки се във водещ фак-
тор на положителните тен-
денции. 

През първите три триме-
сечия на тази година общи-
те продажби на дребно на 
потребителски стоки в Ки-
тай достигнаха 34 210,7 ми-
лиарда юана, което е увели-
чение от 6,8% на годишна 

база. Разходите за крайно 
потребление допринесоха 
с 83,2% за икономическия 
растеж, стимулирайки рас-
тежа на БВП с 4,4 процент-
ни пункта.

За чуждестранните ин-
веститори тези числа озна-
чават огромни пазарни въз-
можности. От 2023 г. на-
сам голям брой ръководи-
тели на водещи мултина-
ционални компании като 
Tesla, JPMorgan Chase, Apple 
и Qualcomm посещават ре-
довно и интензивно Китай. 
Те заявяват, че ще продъл-
жат да увеличават инвес-
тициите си в страната и да 
навлизат все по-дълбоко в 
китайския пазар.
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ато една от кос-
мическите си-
ли в света, Ки-
тай разполага с 
напреднали тех-
нологии и рабо-

тещи космически кораби и 
програми, добре направе-
ни планове, богат опит и 
талантливи професиона-
листи. Страната има жела-
ние да сподели своя опит с 
приятелски страни, а Юж-
на Африка вече дълги го-
дини поддържа добри при-
ятелски отношения с Ки-
тай. Южна Африка има со-
лидна индустриална осно-
ва и добри възможности в 
областта на науката и тех-
нологиите, което означава, 
че може да допринесе и за 
съвместни космически про-
грами, коментира още Уан.

Южна Африка има же-
лание да развие своя кос-
мически капацитет от дъл-
го време и някога дори е 

ъпреки че офи-
циалният уеб-
сайт на „Хуауей“ 
не нарича Mate 
60 Pro 5G смарт-
фон, широколен-

товите възможности на този 
телефон са наравно с други 
5G смартфони, повдигайки 
уместен въпрос: Като лидер 
в 5G технологията, успя ли 
„Хуауей“ да разработи 5G 
смартфон сам?

Отговорът не е лесен, 
обяснява китайското из-
дание на английски език 
China Daily. „Хуауей“, ка-
то пионер в глобалното 5G 
комуникационно оборуд-
ване, изигра водеща роля 
в комерсиализацията на 
5G технологията със своя 

здрав системен дизайн и 
области като бейсбенд чи-
пове, бейсбенд процесори 
и 5G модеми.

Базовите ленти и мо-
демите обаче не са един-
ствените аспекти, които 
определят 5G безжична-
та комуникация. Стабил-
ността и висококачествени-
те сигнали на 5G смартфо-
ните също зависят от дру-
ги критични компоненти 
като RF приемо-предава-
тели и RF предни части 
и антени. Тези компонен-
ти са доминирани до голя-
ма степен от четири аме-
рикански високотехноло-
гични гиганта - Qualcomm, 
AvagoTechnologies, Ansem и 
Qorvo - които са огромен 

глобален пазарен дял.
„Хуауей“ се изправи пред 

значителни предизвикател-
ства при снабдяването с 
критични компоненти по-
ради санкциите, наложени 
от САЩ, които са основно 
отговорни за неспособност- 
та на китайската компания 
да пусне 5G смартфони през 
последните три години. Въ-
преки това Mate 60 Pro, въ-
преки че не е обозначен ка-
то 5G устройство, показва 
скорости на мобилната мре-
жа, сравними с най-новите 
5G съвместими устройства 
на Apple, предлагайки ста-
билно комуникационно из-
живяване. Това предполага, 
че през последните три го-
дини китайската компания 

К

В

Космическото сътрудничество в рамките  
на БРИКС има потенциал за развитие

Mate Mate 60 Pro на „Хуауей“ 
е забележителен пробив и 
постижение

планирала да разработи 
свои собствени ракети но-
сители и сателити. Страна-
та е лидер в Африка по от-
ношение на космическата 
индустрия и сектора на нау-
ката и технологиите, а ней-
ното местоположение – в 
най-южния край на конти-
нента – е предимство. Ней-
ното географско местополо-
жение позволява уникал-
ни предимства в наземна-
та телеметрия и управле-
нието на космическите ко-
раби. Лунните мисии изис-
кват сложна телеметрия и 
мрежа за контрол, поясня-
ва Ян Юнгуан, старши екс-
перт в сектора.

По-рано този месец Юж-
на Африка официално се 
присъедини към Междуна-
родната програма за лунни 
изследователски станции, 
амбициозно начинание, ръ-
ководено от Китай. Съглас-
но споразумението двете 

страни ще си сътрудничат 
в множество области, вклю-
чително планирането, из-
граждането, експлоатация- 
та и прилагането на косми-
чески станции на Луната, 
както и свързани проекти 
за образование и обучение.

Не само Южна Африка, 
но и други страни – членки 
на формата БРИКС, също 
усилено работят за разви-
тие на сътрудничеството с 
Китай в сферата на косми-
ческите технологии. Мар-
ко Антонио Шамон, пре-
зидент на Бразилската кос-
мическа агенция, заяви, че 
бразилско-китайското парт-
ньорство за изследване на 
Космоса е отличен пример 
за сътрудничество Юг-Юг, 
подчертавайки значението 
му за космическата програ-
ма на Бразилия и цялост-
ния технологичен напредък. 
Тази година се навършват 
35 години от началото на 

космическото сътрудни-
чество между Бразилия и 
Китай.

„Това е партньорство, ос-
новано на доверие, и това 
създава условия за ползот-
ворно и резултатно сътруд-
ничество в бъдеще“, комен-
тира още Шамон. „Ние раз-
работихме успешна косми-
ческа индустрия в Бразилия 
благодарение на сътрудни-
чеството с Китай“, добавя 
още той. „Мисля, че това 
е много по-новаторска об-
ласт на изследване от всяка 
друга в света. Това е област, 
която все още се осъзнава 
от страните по света. Бра-
зилия и нашата космическа 
агенция вярват, че трябва 
да има консултации между 
всички страни, за да може 
изследването на Космоса да 
постигне реално някакви 
ползотворни резултати. Тъй 
като това е много предиз-
викателно от икономическа 

и технологична гледна точ-
ка, е необходимо държави-
те да се обединят и всеки 
конфликт, който може да 
съществува, трябва да бъ-
де решен и ще бъде решен“, 
каза той.

Целта на космическата 
програма на Китай винаги е 
била мирното използване на 
Космоса и насърчаване на 
развитието на общност на 
споделена съдба за цялото 
човечество. Китай се стре-
ми да изгради космическа 
среда, която цялото чове-
чество да може да използва 
мирно и ползотворно. 

От 2016 г. Китай е под- 
писал 46 споразумения за 
космическо сътрудничество 
или меморандуми за раз-
бирателство с 19 държави 
и региони и четири меж-
дународни организации. 
Страната активно насърча-
ва глобалното управление 
на космическото простран-
ство и осъществява между-
народно сътрудничество в 
областта на космическата 
наука, технологии и при-
ложения. 

Китай поддържа ця-
лостно сътрудничество с 
държавите от Европей-
ския съюз, страни и реги-
они, участващи в иници-
ативата „Един пояс, един 
път“, членове на АСЕАН,  
БРИКС, Арабския съюз и 
много други международни 
организации. Бъдещето са-
мо може да покаже какво 
предстои, ако продължава-
ме да развиваме всеобхват-
но приятелско партньорство 
в този интересен и новатор-
ски сектор на опознаване-
то на Космоса.

Китай и Южна Африка 
напоследък усилено развиват 
сътрудничеството си в рамките 
на космическите науки. „Китай 
иска да поддържа и задълбочава 
своите комуникации, обмен и 
сътрудничество с други страни в 
космическите програми“, заяви 
Уан Ян‘ан, главен редактор 
на китайското списание 
за космически технологии 
„Аерокосмическо познание“. 
„В същото време Република 
Южна Африка се интересува 
от изследването на Космоса и 
свързаната с него индустрия, 
което означава, че страните 
могат да намерят общи  
интереси да си подадат  
ръка в открития Космос“,  
добавя още експертът.

„Хуауей“ е преодоляла огра-
ниченията за развитие и 
производство на 5G, дъл-
жащи се на санкциите на 
САЩ, като си сътрудничи 
с местни партньори и съз-
дава независима и контро-
лируема стабилна верига за 
доставки.

Като се има предвид, че 
„Хуауей“ не е изрично пус-
нал на пазара това устрой-
ство като 5G смартфон, въз-
можно е то все още да пре-
одолее напълно някои клю-
чови основни технологични 
и компонентни недостатъци. 

За момента можем да раз-
глеждаме Mate 60 Pro на 
„Хуауей“ като „4.99G“ CT 
протокол. Но когато се ком-
бинира с възможностите за 
сателитна комуникация на 
Mate 60 Pro, става ясно, че 
„Хуауей“ се опитва да на-
мери по-модерни решения 
за безжична комуникация 
за смартфони и постига зна-
чителен напредък в това на-
чинание. Това трябва да се 
признае като забележител-
но начинание, дори пробив.

страницата подготви  
Любомир миХаЙЛов
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П
од мотото „Ов-
ластяване на 
индустриализа- 
цията в нова 
форма и създа- 
ване на нова про- 

изводителност“, тазгодиш-
ната Глобална конферен-
ция за индустриален ин-
тернет бе открита на 18 
октомври в Шънян, про-
винция Ляонин. Форумът 
представи най-добрите тех-
нологии и иновации в об-
ластта на индустриалния 
интернет.

В конференцията се 
включиха 115 китайски и 
чуждестранни компании 
от бранша. Изложбената 
зала бе с площ от 20 000 кв.  

Глобална конференция за 
индустриален интернет

метра и в нея посетите-
лите се запознаха с нови-
те технологии и приложе-
ния, като например голе-
ми модели с изкуствен ин-
телект, цифрови близнаци 

и виртуални хора. На съ-
битието също бяха изложе-
ни постиженията на Китай 
в развитието на индустри-
алния интернет в различ-
ни аспекти.

Звездното небе винаги е вълнувало хората и е провокирало техните 
мечти и стремеж да разгадаят тайните на Вселената. Едно от най-
добрите места то да бъде наблюдавано професионално е тибетският 
окръг али, който е разположен на средна надморска височина от 4500 
метра. Преди 20 години националната астрономическа обсерватория 
стартира реализирането на стратегия за изграждане на своя станция 
в Западен Китай и избра именно окръг али заради географските му и 
метеорологични характеристики.

ксперименти с 
квантова теле-
портация, откри- 
ване на ориги-
нални гравита-
ционни вълни, 

астрономически наблюде-
ния на космически обекти 
и изследвания на времето 
– всичко това днес е въз-
можно в Али, която е ед-
на от най-добре оборудва-
ните в северното полукъл-
бо обсерватории, способна 
да изпълнява както нацио-
нални, така и международ-
ни проекти.

През 2002 г., когато На-
ционалната астрономиче-
ска обсерватория старти-
ра избор на място за своя 
станция в Западен Китай, 
кандидатите са около сто-
тина – в Тибет, на Памир-
ското плато и в Западен Съ-
чуан. Всяко от тези места 
има своите предимства и 
недостатъци, но в крайна 
сметка изборът пада вър-
ху Али.

 „Благодарение на удоб-
ната транспортна свърза-
ност, снабдяване с енергия, 
достъп по интернет и въз-
можности за доставката на 
материали, и особено бла-
гоприятните условия за на-
блюдение на Космоса, ра-
йонът на река Шицюен в 
Али бе определен за место-
положение на новата стан-
ция“, казва нейният дирек-
тор Джоу Юнхъ.

Заради голямата си над-
морска височина въздухът в 

Али – китайската врата към звездите  
и тайните на Вселената

Али е разреден и с по-мал-
ко дим, прах и водни пари. 
Същевременно валежите в 
района са минимални, кое-
то допълнително улеснява 
астрономическите наблюде-
ния. По думите на Яо Юн-
цян, изследовател от Нацио-
налната астрономическа об-
серватория, високото над-
морско равнище и сурова-
та природа са благоприят-
ни за качеството на астро-
номическите изследвания. 

През 2012 г. експерти от 
Китай, Япония, Южна Ко-
рея и Франция потвърди-
ха единодушно, че пред-
варителните резултати по-
казват, че станцията в Али 
ще се превърне в един от 
най-добрите центрове в све-
та за наблюдение на инфра-
червени и субмилиметрови 
обекти, защото географска-
та дължина и надморската 

Е

й височина са уникални за 
астрономията.  

По думите на Яон Юн-
цян изграждането на стан-
цията в Али ще насърчи 
китайските и дори азиат-
ските проучвания на други 

Джан Синмин от Институ-
та по високи енергии към 
Китайската академия на на-
уките и участник в експе-
римент за проучването на 
оригиналните гравитацион-
ни вълни.

Той добавя, че оригинал-
ните гравитационни вълни 
произхождат от квантовите 
флуктуации на простран-
ство-времето по време на 
раждането на Вселената. 
Веднъж открити, това ще 
бъде мощен тест за теория-
та за произхода на Вселена-
та. Наред с изграждането на 
станцията, Китай ще може 
да получи данни с най-ви-
сока точност в света и ка-
пацитетът на страната в из-
следването в тази сфера ще 
се повиши драматично.

Освен национални, в 
Али се реализират и меж-
дународни научноизследо-
вателски проекти. Обсер-
ваторията „Лас Кумбрес“ 
(LCOGT) е най-важната 
глобална мрежа за астро-
номическите проучвания, 
а станция Али е неин ва-
жен център в северното по-
лукълбо. Там предстои да 
бъдат изградени два телес-
копа с апретура от 1 метър, 
оборудвани със стандартни 

инструменти като каме-
ри и спектрометри с висо-
ка дисперсия за проучване 
на изблици на гама-лъчи и 
свръхнови, за наблюдаване 
на небесните тела в Слън-
чевата система, особено на 
близките до Земята обек-
ти, за изследвания на про-
менливи звезди и астеросе-
измология.

Друга важна функция на 
обсерваторията в Али е да 
удовлетворява интереса към 
Космоса и астрономически-
те изследвания, особено на 
децата. За тази цел през но-
ември 2018 г. тук бе създа-
дена станция за популяри-
зиране на научни знания. 
Впечатляващата природа и 
оборудването на обсервато-
рията направиха възможно 
в Али да бъде създаден пър-
вият тематичен парк в стра-
ната, главно за наблюдава-
не и снимане на космиче-
ски обекти.

Ян Фън е от провинция 
Шънси, но работи времен-
но в Тибет и в момента уп-
равлява парка на непълно-
то работно време. Казва, че 
за него е страст да снима 
звездното небе. „Тук човек 
може да види не само звез-
дите, но и спътниците, дори 
техните рефлектори и анте-
ни, когато обикалят Земя-
та“, казва той. 

Паркът е разделен на зо-
на за изживяване на звезд-
ното небе, за наблюдение с 
телескоп и за предоставя-
не на различни услуги. По-
ставени са 6 пречупващи 
и отразяващи телескопа и 
специалната платформа за 
любителите на фотографи-
ята. За да позволи на по-
сетителите да се докоснат 
пълноценно до уникалния 
пейзаж на звездното небе, 
паркът разполага с някол-
ко мощни астрономически 
телескопа, с които туристи-
те могат не само да се на-
сладят на Млечния път, но 
и да видят истинската кра-
сота на звездите и небето.

Благодарение на техно-
логията за дистанционно 
управление резултатите от 
изследванията в обсервато-
рията в Али достигат до це-
лия свят и така ентусиасти 
и широката публика могат 
да се докоснат до уникал-
ния изглед към звездите и 
небесните явления от ком-
форта на дома си.

В момента с все повече-
то посетители, които идват 
тук, паркът се превръща в 
гореща туристическа дести-
нация на Тибетското плато, 
а районът Али се стреми да 
развива имиджа си. „Тук я 
няма шумотевицата на све-
та, тук е само дълбочина-
та на небето. Когато човек 
дойде вечер, той се потапя 
в света на мистериите и се 
чувства така, сякаш крачи 
сред звездите“, описва чув-
ството да си в Али посети-
тел на обсерваторията.   

планети и извънземен жи-
вот, които са най-актуални 
теми в съвременната астро-
номия. Изследването на ори-
гиналните гравитационни 
вълни е също важна част от 
задачите на станцията. Тук 
отново височината на която 
се намира тя, я прави изклю-
чително подходяща за реа-
лизиране на първото точно 
измерване на тези вълни в 
северното полукълбо.

„Космическият микро-
вълнов фон (CMB) е със-
тавен от фотони (частици 
светлина), които се абсор-
бират от атмосферата, коя-
то на свой ред излъчва на-
вън светлина и това може 
да „замърси“ наблюдава-
ния сигнал. В целия свят 
има едва четири оптимал-
ни места за наблюдение. В 
момента Али е единствена-
та станция на високо над-
морско равнище за проуч-
ване на оригиналните гра-
витационни вълни в север-
ното полукълбо“, обяснява 
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Загадките на призрачния град Лоулан 
Преди повече от 2 хилядолетия край 
бреговете на вече пресъхналото езеро Лобнор 
в пустинята такламакан е процъфтявал 
един град, наречен Лоулан и по-известен на 
европейците като Крорайна. той бил център 
на едно от 36-те древни царства в Западен 
Китай, основано през 176 г. пр. н. е. 

своя разцвет, вла-
детелите на Лоу-
лан управлявали 
обширна терито-
рия, простира-
ща се от прохода 

Янгуан на изток, древния 
град Яни на запад, плани-
ните Аердзин на юг и Ха-
ни на север. 

За първи път богатият 
търговски център се спо-
менава в китайските исто-
рически анали през 126 г. 
пр. н. е., в едно писмо на 
тогавашния хунски вожд до 
ханския император, в кое-
то се хвали, че е покорил 
„Юеджъ, Усун, Лоулан, Худ-
зие и близките 26 държави“. 

Същата година ки-
тайският пратеник Джан 
Циен пътува до Лоулан 
и го описва като богат и 
добре укрепен град. Пора-
ди стратегическото си раз-
положение на Пътя на коп-
рината, свързващ Китай със 

В

на Запад, минал през Ло-
улан. Но това, което зава-
рил от някога просперира-
щия търговски център, би-
ли само призрачните сгра-
ди и малцина души, оста-
нали от многобройното на-
селение. Почти по същото 

време градът внезапно из-
чезва от страниците на ис-
торията и потъва в пълна 
забрава за следващото хи-
лядолетие до 1899 г., кога-
то шведският пътешестве-
ник Свен Хедин попада слу-
чайно на неговите руини. 

Откритието му предиз-
виква истинска сензация 
в археологическите среди 
от тази епоха, а Лоулан по-
лучава името „Източният 
Помпей“ заради внезапното 
му мистериозно изчезване. 
И докато за Помпей поне е 

В гробищния комплекс Сяохе (Xiaohe)  
са открити добре запазените мумии

Запада, по време на динас-
тията Хан контролът върху 
Лоулан бил постоянно пред-
мет на спорове между ки-
тайци и хуни. Това съперни-
чество продължило много 
десетилетия, докато в 77 г.  
китайският пратеник Фу 
Дзиедзъ убил владетеля на 
Лоулан, с което царството 
попаднало окончателно под 
контрола на ханските им-
ператори и било преимену-
вано на Шаншан. 

През 260 г. китайците 
разположили в града вое-
нен гарнизон, но около век 
по-късно – през 330 г. го 
напуснали, вероятно пора-
ди липсата на вода, след ка-
то минаващата наблизо ре-
ка Тарим, променила тече-
нието си. 

Триста години по-къс-
но – в началото на 7-и век 
– известният будистки мо-
нах Сюендзан, връщайки 
се от своето пътешествие 
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известно, че е унищожен от 
изригване на вулкана Везу-
вий, археологията и досега 
не е дала убедителни дока-
зателства как процъфтява-
щият и многолюден търгов-
ски център Лоулан е запад-
нал толкова бързо, без в ра-
йона да са се водили опус-
тошителни войни. 

Една от тезите е, че гра-
дът е изгубил битката с при-
родата и в резултат на уни-
щожаване на горите в ра-
йона, опустошителни пясъч-
ни бури, промени в течени-
ята на реките населението 
му е било принудено бързо 
да търси спасение на дру-
ги места. 

Това обаче, което про-
дължава да буди съмне-
ния, възможно ли е подоб-
ни природни бедствия да 
предизвикат толкова бър-
зо упадък на процъфтява-
щото търговско средище на 
източната и западната кул-
тура, без да направят впе-
чатление на хората от та-
зи епоха и останат недоку-
ментирани.

Мистериите около Лоу- 

лан обаче не приключват 
с това: в града са намере- 
ни документи и предме-
ти, които свидетелстват 
за уникална смесица на 
цивилизации, обяснения-
та за която също са доста 

противоречиви. Знае се 
например, че официални-
ят писмен език, който се 
използвал в града, е бил т. 
нар. пракрит, предшестващ 
класическия индийски език 
санскрит. Как обаче и защо 

което объркало напълно ар-
хеолозите били европеидни-
те черти на жената. И тър-
сейки отговор на този въ-
прос, те стигнали до един-
ственото възможно заклю-
чение – че населението на 
Лоулан е било смесица от 
европеиди и монголоиди. 

Как обаче хора с евро- 
пейски черти са стигнали 
толкова далеч на Изток и 
са се установили там преди 
повече от три хилядолетия, 
е също въпрос, чийто отго-
вор руините на призрачния 
Лоулан продължават ревни-
во да пазят.

отвъд труднопроходимото 
Тибетско плато и уйгурски-
те пустини хората от Лоу-
лан са започнали да използ-
ват именно индийско пис-
мо, не е ясно. 

Освен това, въпреки че 
е разположен далеч от цен-
търа на китайската цивили-
зация, в Лоулан са открити 
ценни китайски ръкописи, 
като „Стратегии от време-
то на Воюващите царства“, 
което показва, че освен тър-
говски център, градът е бил 
вероятно и средище на уче-
ни и интелектуалци, отво-
рени и жадуващи да научат 
за света около тях.

Може би най-ценната от 
историческа гледна точка 
находка обаче е откритата 
през 1980 година. Това е от-
лично запазената мумия на 
младо момиче, което спо-
ред учени е живяло преди 
3800 години. 

През тази епоха мумифи-
цирането, освен в Египет, 
е било познато и практи-
кувано и в Китай, но това, 

Символ на Лоулан са руините на 
тази тристайна сграда, вероятно 
правителствената служба на града

Дървена резба от Лоулан с шарки на листа и цветя,  
използвани в елинистичното Средиземноморие,  
Сирия, Иран и Гандхара

Древна филцова шапка 
от Лоулан, 
Национален музей  
в Пекин

Мумията на младо момиче, 
което според учени  

е живяло преди 3 800 години

Стенопис от Лоулан на мъжка 
фигура с крила,  3-ти век. 

Национален музей Ню Делхи

През 126 г. пр. н. е. китайският 
пратеник Джан Циен описва Лоулан 
като богат и добре укрепен град
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

П
ървият кораб, 
задвижван от 
водородни го-
ривни клетки, 
завърши плава-
нето си в град 

Ичан, провинция Хубей. 
Захранван от 500-кило-
ватова водородна горив-
на клетка, кораба бележи 
пробив в приложението на 
тази технология при въ-
трешния воден транспорт. 

Разчитайки на водород-
ни горивни клетки, кораба 
има по-висока ефективност 
при генериране на енергия 
и отделя по-малко емисии. 
В сравнение с корабите, 
задвижвани с традиционни 
фосилни горива, използва-
нето на водорода се очаква 

Първият кораб, задвижван от 
водородни горивни клетки, 
завърши плаването си в Ичан

да замени 103,16 тона петрол 
всяка година и да намали 
емисиите от въглероден ди-
оксид с 343,67 тона.

Дълъг 49,9 м и широк 
10,4 м, корабът има макси-
мална скорост от 28 км в 
час и максимален пробег 

от 200 километра. 
След като влезе в тър-

говска употреба той ще 
бъде използван за транс-
порт, инспекция и извън-
редни ситуации в хидро-
възела „Трите клисури“ и 
язовира „Гъджоуба“.

Природният резерват „Сандзянюен“, намиращ 
се на Цинхай-тибетското плато, е мястото, 
откъдето извират три от най-големите 
азиатски реки – Яндзъ, Хуанхъ и Меконг. той 
бе създаден преди двайсет години и е обект 
от национално значение, а на опазването на 
екосистемата в него се отделя особено внимание.

зворът на Хуанхъ 
(Жълтата река), 
разглеждана от 
хилядолетия ка-
то реката май-
ка на китайска-

та нация, се намира в па-
дината Юегудзунлие. В на-
чалото на пролетта, когато 
започва топенето на снего-
вете, местният пастир Ни-
ге, заедно с група прияте-
ли обикалят на мотоцикле-
ти района, за да инспекти-
рат състоянието му.

„Макар да е много студе-
но, сега е най-подходящото 
време за обиколка на влаж-
ните зони, които през лято-
то и есента са недостъпни“, 
казва Ниге, който е израс-
нал тук и познава добре це-
лия район. „Когато бях де-
те, екологичната среда при 
извора на Хуанхъ се вло-
шаваше, имаше деградация 
на тревните площи. Семей-
ството ми трябваше да хо-
ди до река, отдалечена на 
2 километра, за да си оси-
гури вода“, спомня си той.

Резерватът е важен  
район за снабдяване с 

питейна вода
„Сандзянюен“ е важен 

район за снабдяването с 
питейна вода на страната, 
както и такъв с най-голя-
ма концентрация на плато-
видни растителни и живо-
тински видове. Всичко това 
го превръща в ключов по 

„Сандзянюен“: Грижи за опазване  
на речните извори и околната среда

отношение на климатични-
те промени и сигурността 
на околната среда в Китай.

Заради глобалното за-
топляне и човешкото въз-
действие, околната среда в 
района на Сандзянюен бе 
влошена. Пресъхнаха реки, 
изчезна езера, рязко нама-
ляха дивите животни, от-
слабнаха възможностите и 
уменията за опазване на во-
дите, което доведе до суши 
и наводнения по средните 
и долни течения на Яндзъ, 
Хуанхъ и Меконг. Това за-
страши екологичната сигур-
ност там. За да се справят 
със ситуацията, през август 
2000 г. китайските власти 
решиха да затворят района 
и го превърнат в резерват, 
който от януари 2003 г. бе 
обявен за такъв от нацио-
нално значение.

През октомври 2021 г. 
няколко резервата, в това 
число „Сандзянюен“,  оби-
талищата на гигантските 
панди в Съчуан, на амур-
ските тигри и леопарди в 
Североизточен Китай, Тро-
пическата дъждовна гора в 
Хайнан и планината Уи в 
провинция Фудзиен полу-
чиха статут на национал-
ни паркове. 

Районът „Сандзянюен“, 
към който принадлежеше 
на националния резерват 
„Сандзянюен“ и природни-
ят резерват „Хух Сил“ (кит. 
Къкъсили), бяха обединени 

И

с цел по-добра и цялостна 
защита на ресурсите и сре-
дата в тях.   

През последните 20 годи-
ни опазването на „Сандзян- 
юен“ се трансформира от 
обикновена защита на еко-
средата във всеобхватна ко-
ординация между екологи-
ята и социално-икономиче-
ското развитие с цел хармо-
ничното съществуване меж-
ду човека и природата.

Районът на резервата 
„Хух Сил“, чието надмор-
ско равнище е около 4600 м,  
е покрит целогодишно със 
сняг и лед. В защитна-
та станция Сонамдардже 
един от служителите – Дън 
Хайпин, храни стадо мал-
ки тибетски антилопи с бе-
бешка бутилка. През 80-те 
и 90-те години на миналия 
век, заради неконтролируе- 
мото бракониерство броят  
на тибетските антилопи 
в района рязко е намалял 
до по-малко от 20 хиляди. 

През последните десет годи-
ни непрекъснато се провеж-
дат патрули, борба с брако-
ниерите и спасяване на ди-
ви животни.

Благодарение на пред-
приетите мерки броят на 
тибетските антилопи днес 
вече надхвърля 70 хиляди. 
Така „Сандзянюен“ се пре-
върна в рай за дивите жи-
вотни. 

Органично единство в 
опазването на природата
Създаването на нацио- 

налния парк означава най- 
строга защита на околна-
та среда, а в „Сандзянюен“ 
това е особено важно и за 
да се осигури качеството 
на водата. След петгодиш-
ни проучвания и едногодиш-
но приложение на набеляза-
ните мерки, националният  
парк „Сандзянюен“ успя 
да реализира органичното 
единство на опазване окол-
ната среда, екологично раз-
витие и подобряване поми-
нъка на местното население.

Уан Сянгуо, управител 
на парка, казва, че за по-
следните пет години са вло-
жени 6,7 млрд. юана в реди-
ца проекти за подобряване 
на инфраструктурата, защи-
тата и опазването на окол-
ната среда. През миналата 
година пък са инвестирани 
още 320 милиона юана по 
проекта за възстановяване 
на екосистемите.

Доклад на Държавната 
комисия за развитие и ре-
форми за оценка на поетап-
ните резултати от екологич-
ното възстановяване показ-
ва, че главните проекти в 
района са добре защитени 
и възстановени, повишило 
се е качеството на околна-
та среда и е подобрена  ба-
риерата за екологична си-
гурност.

Местните жители се 
грижат за чистотата на 

околната среда
Местният пастир Нима 

Таши, живее в самата зона, 
където е изворът на Хуан-
хъ, и е част от хората, които 

се грижат за опазването на 
околната среда. Всеки ден, 
докато е навън със стадото 
си, той е поел задължение-
то и да събира отпадъци, да 
наблюдава състоянието на 
езерата и пасищата, както 
и да се грижи за защитата 
на дивите животни. „През 
последните години водата 
в езерото Джагин нур (кит. 
Джалинху) се увеличава и 
мога вече да я видя от до-
ма си. Срещат се и пове-
че диви животни, като ма-
гарета и лисици. Родният 
край става все по-красив“, 
казва той.

Общо 17 211 домакин-
ства от четири окръга, кла-
сифицирани като крайно бе-
дни, тук са част от пилотна-
та зона за развитие на пар-
ка „Сяндзянюен“. От 2018 г. 
насам местните власти на 
Цинхай са отделили 370 ми-
лиона юана за издръжката 
на един служител по екоза-
щитата от семейство. Бла-
годарение на месечните за-
плати от по 1800 юана за те-
зи хора, годишният доход на 
всяко семейство нараства 
с 21 600 юана. Десетки хи-
ляди други като Нима Та-
ши, които живеят тук от по-
коления, сега се грижат за 
околната среда по родни-
те си места в парка „Сан-
дзянюен“.

В доклада за работата на 
провинциалното правител-
ство на Цинхай за 2023 г. се 
посочва, че провинцията е 
единствената, където делът 
на реките с добро качество 
на водата е достигнал 100%. 
А дните с отлично качест-
во на въздуха надвишават 
96% от тези за цялата годи-
на. Горското покритие на 
провинцията достига 7,5%, 
а тревното – 57,9%. На те-
риторията на провинцията 
могат да се видят различни 
редки диви животни като 
снежен леопард, евразийска 
видра, белоуст елен, див як, 
тибетско диво магаре, ловен 
сокол, черноврат жерав, ти-
бетска лисица и други.

страницата подготви  
Любомир миХаЙЛов
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тРадИцИИ

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Най-популярните деликатеси за големите 
китайски празници

Н
есъмнено в Китай 
най-тържествено 
се чества Про- 
летният празник, 
който е известен 
и като 

китайската Нова година. 
Това е най-големият и ва-
жен празник за китайския 
народ и приготвяните тога-
ва ястията също имат свои-
те характерни особености, 
свързани както с самото 
приготвяне, така и със сер-
вирането. 

Широко известният спе-
циалитет юенсяо е „череш-
ката на тортата“ на праз-
ничната новогодишна тра-
пеза и се приготвя тради-
ционно от всяко китайско 
семейство. Според преда-
нията това ястие се е поя-
вило в епохата на династия 
Сун. Тогава е било много 
разпространено да се ядат 
вид китайски сарми, кои-
то се приготвят от сваре-
но оризово тесто и различ-
ни фруктови плънки. И до 
днес се смята, че именно 
древният деликатес юенсяо 
символизира единството и 
сплотеността в семейство-
то. Поради това е изклю-
чително важно на Празни-
ка на пролетта цялото се-
мейство заедно да вкуси от 
това ястие, за да си осигу-
ри щастие и благополучие 
през новата година.

В Пекин при приготвя-
нето на юенсяо голямо вни-
мание се отделя на пълне-
жа. Той се изсипва на тъ-
нък слой във формата на 
голям кръг и се оставя да 
изстине, след което се ре-
же на малки кубчета. По-
сле се оформя като топки 
с помощта на оризово тес-
то. В Северен Китай за при-
готвянето на юенсяо се из-
ползват сусам, фъстъци или 
боб и захар.

В Южен Китай този 
празничен деликатес се на-
рича танюен. В наши дни 
юенсяо и танюен са две раз-
лични ястия заради начина 
им на приготвяне. 

Повечето семейства в 
южната част на Китай се 
придържат към традицията 
танюен да се поднася и кон-
сумира в първия ден на ки-
тайската Нова година. На-
чинът на приготвяне на та-
нюан в Южен Китай се раз-
личава от този на юенсяо и 
донякъде прилича на праве-
нето на пелмени. Първона-
чално към брашното се до-
бавя вода и се омесва тесто. 
След това пълнежът, който 
е по-воднист от този на юен-
сяо, се слага в чашка. От 

Постепенно оризът се офор-
мя в дзондзъ – майсторски 
„опакован“ варен ориз. Сега 
вече това ястие може да се 
купи по всяко време на го-
дината. Сервирането му на 
празника Дуану обаче е част 

от обичая. Традиционно ед-
на седмица преди празника 
хората започват да купуват 
различни продукти, необ-
ходими за приготовление-
то на Дзондзъ. 

Дзондзъ е оризово ястие, 
приготвено на пара, обви-
то в тръстикови, бамбукови 

с различна форма. 
Китайската традицион-

на медицина също има от-
ношение към този тради-
ционен специалитет. Спо-
ред нея оризът съдържа бел-
тъци, мазнини, витамини, 
а също и калций, фосфор, 
желязо и други минерални 
вещества и е много необ-
ходим за човешкия органи-
зъм. Пълнежът, в зависи-
мост от вида също е пита-
телен и полезен. 

На различни места в 
страната към приготвяне-
то на дзондзъ има различ-
ни вкусови предпочитания. 
Градовете край река Яндзъ 
– Суджоу, Дзясин и Нинбо, 
в Южен Китай приготвят 
ястието с пълнеж от червен 
боб, кестени, месо и др. А 
в Северен Китай използват 
главно изсушени плодове.

Празникът на луната
На петнадесетия ден от ос-
мия месец по лунния ка-
лендар се чества Празни-
кът на луната, или Праз-
никът в средата на есента. 
Установена от векове тра-
диция е на празничната 

Специално приготвените деликатеси са 
неизменен спътник на китайската празнична 
трапеза от дълбока древност. тук ще 
ви запознаем с три от най-популярните 
кулинарни изкушения, свързани с най-големите 
празници в огромната страна, превърнати от 
векове в кулинарна емблема и традиция.

или палмови листа и завър-
зано с разноцветни копри-
нени конци. То може да 
бъде с различен пълнеж – 
фурми, пюре от боб, месо, 
яйчен жълтък. Понякога 
дзондзъ може да е също и 

тестото се оформят кръг-
ли топчета. След това с по-
мощта на традиционните 
клечки за храна в топка-
та се поставя от пълнежа 
и тя се дооформя отново. 
Добре приготвените тесте-
ни сарми танюен са глад-
ки и блестящи. Тъй като са 
доста лепкави и воднисти, 
те са трудни за съхранение 
и е препоръчително да се 
консумират веднага.

Празникът Дуану 
в Китай се отбелязва на пе-
тия ден от петия месец по 
лунния календар. Обикно-
вено това се пада в начало-
то на месец юни. Това съ-
що е един от най-древните 
китайски празници. Смята 
се, че е на повече от двайсет 
века. За произхода му има 

различни легенди. Най-по-
пулярната гласи, че този 
празник е в памет на из-
вестния поет от древността 
Цю Юен, живял по време-
то на Воюващите царства 
през 3-ти в. пр. н. е. 

вечеря да се яде юебин и 
да се наблюдава пълнолу-
нието. Специалитетът юе-
бин, произхождащ от гра-
довете Пекин, Суджоу и ра-
йоните на Гуандун и Чао-
джоу, е много известно яс-
тие в цялата страна.

Юебинът представля-
ва сладко тестено изделие 
в кръгла форма, като фор-
мата е много важна, защо-
то символизира именно за-
кръгления образ на нашия 
небесен спътник.

Специалитетът се при-
готвя от брашно и различ-
ни видове пълнеж. Наподо-
бява малки кексчета. Ядене-
то на юебин е основен ку-
линарен обичай на китай-
ците по време на Празни-
ка на луната. 

Напоследък освен тра-
диционната захар, кестени, 
червен боб, мариновано ме-
со, в плънката се прибавят 
и патешки яйца, плодове, 
сметана и др.

След като видял опусто-
шението в родния си край, 
на петия ден от петия ме-
сец той скочил в река Ми-
ло и се удавил. Всяка годи-
на на този ден в памет на 
големия творец, хората пус-
кат в реката ориз, сложен 
в специален бамбуков съд. 
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здРаве

Ерик СоЛхАйМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

Косопадът –  
едно от 
притесненията 
на младите хора

Грижи за здравето в началото на зимата

Що се отнася до растежа 
на косата и предотвратява-
нето на косопада, има мно-
го народни средства, които 
могат да помогнат за под-
дръжка на по-здравослов-
но състояние на косата. То-
ва са например приемането 
на екстракт от черен сусам, 
както и нанасяне на джин-
джифил и витамин B6 върху 
зоната на косопад. В тради-
ционната медицина джин-
джифилът има функция-
та да затопля, но ефектът 

е очевиден само след дъл-
госрочно използване.

Д-р Ли Джунин комен-
тира още, че първото нещо, 
с което може да се предо-
тврати загубата на коса, е да 
се поддържа косата по на-
учнообоснован начин и да 
се избегне увреждане на ка-
чеството на косата. Причи-
ните за увреждане на коса-
та включват химическо въз-
действие, прекомерно къ-
дрене, нискокачествени про- 
дукти за миене, третиране и 

почистване и др. В допълне-
ние, специалистът съветва 
хората да обърнат внима-
ние на слънцезащитата през 
лятото. 

Продължителното изла-
гане на слънце и високата 
температура постепенно ще 
изсветлят цвета на косата, 
което прави косъма слаб и 
лесен за скъсване. Затова е 
най-добре да държите ча-
дър или да носите шапка 
за слънце, когато излизате 
през лятото.

ездравата коса 
и косопадът из-
мъчват безброй 
млади хора. Спо-
ред статистиче-
ски проучвания 

по въпроса броят на хората 
с патологична загуба на ко-
са в Китай е достигнал 300 
милиона, от които 69,8% са 
хора на възраст под 30 годи-
ни. Бизнесът усеща възмож-
ностите, с които може да 
подпомогне този проблем, и 
представя на пазара множе-
ство различни средства за 
растеж на косата и за пре-
дотвратяване на косопада.

Д-р Ли Джунин, замест-
ник-директор на Академия- 
та по традиционна китайска 
медицина в Тиендзин, ка-
за, че за справяне с косо-
пад са много важни воде-
нето на добър начин на жи-
вот и доброто позитивно 

настроение. Разбира се, пра-
вилно измиване и грижи-
те за косата също могат да 
намалят косопада. Въпре-
ки това, ако косопадът вне-
запно се увеличи значител-
но или се появят по-сериоз-
ни обриви, пърхот или забо-
лявания на темето на гла-
вата, трябва да помислите 
за търсене на медикамен-
тозно лечение.

Дългосрочните диети, 
прекомерният стрес, стое-
нето до късно и боядисва-
не или високотемпературно 
третиране са четирите ос-
новни причини за косопад 
при младите хора. Освен то-
ва раждане, лекарства, пре-
комерно миене, продължи-
телно излагане на слънце, 
стегнати прически и някои 
заболявания също могат да 
причинят временна загуба 
на коса.

ъветите на традицион-
ната китайска медици-
на за поддържането на 
здравето следват измене-
нията и потока на жиз-
нената енергия в при-

родата. Тези промени са отразени 
много точно в използвания от ве-
кове традиционен земеделски ка-
лендар, който разделя годината на 
24 части, наричани сезони. Всеки 
от тях продължава около 15 дни 
и носи име, което подсказва как-
во се случва в природата през то-
зи период от годината. За разлика 
от лунния календар, където месе-
ците следват фазите на Луната, зе-
меделският календар е слънчев и 
началото на всеки сезон е почти 
по едно и също време.

Според традиционния земедел-
ски календар в Китай зимата за-
почва на 7 – 8 ноември със сезона 
лидон – „начало на зимата“, след-
ван от сяосюе, или „малки снего-
ве“ (22 – 23 ноември).

Да балансираме енергиите
Според китайската медицина 

през сезоните лидон и сяосюе енер-
гията Ян постепенно намалява, а 
енергията Ин расте. Честите на-
стинки през есента са причина за 
значителен разход на Ян енергия. 
Затова трябва да насочим усилия-
та си към съхраняването й и до-
ри, ако е необходимо, към повиша-
ването на запасите й в организма.

За възстановяването на енергий-
ния баланс в началото на зима-
та традиционната китайска меди-
цина съветва да си лягаме рано и 
да ставаме рано. Преди сън е же-
лателно за няколко минути да по-
държим ходилата в гореща вода, 
след което енергично да разтри-
ем стъпалата. Това не само загря-
ва организма, но и ще предпазва 

Н

С

от простуди и дори укрепва бъбре-
ците. Освен това топлите вани на 
краката преди лягане са прекрасно 
средство за отстраняване на умо-
рата, подобряване на съня и заба-
вяне на стареенето.

В грижите за здравето през този 
период китайската медицина отде-
ля важно място на слънцето. Със 
своята Ян енергия то дарява светли-
на и топлина на природата и чове-
ка. Честото пребиваване на слънце 
повишава нивата на Ян енергията 
в човешкия организъм. А именно 
това е нужно за здравето, когато в 
природата има излишък от Ин и 
недостиг на Ян енергия.

Правилно хранене
Застудяването през есента влияе 

на обмяната на веществата. В на-
чалото на зимата се ускорява раз-
падането на протеините, мазнини-
те и въглехидратите, които са из-
точник на енергия. Това, от една 

страна, увеличава защитните си-
ли на организма срещу студа, а от 
друга, води до значителна загуба 
на енергия.

Като компенсация могат да се 
приемат тонизиращи средства, съ-
държащи витамините А и С, но то-
ва също трябва да става в разум-
ни граници.

В хранителния режим се пре-
поръчва да се включат храни, кои-
то затоплят организма, като фур-
мите, орехите, червеното месо и 
джинджифила.

Идеалното блюдо за началото 
на зимата са кашите от различни 
зърнени култури. Кашата от пше-
ница укрепва сърцето и отстранява 
безпокойството, а кашата от ориз и 
сусам подсилва Ин енергията и по-
пълва запасите от есенцията Дзин. 
Кашата от ориз и ряпа стимулира 
храносмилането и отстранява емо-
ционалното безразличие, а каша-
та от ориз и гъби фулин подсилва 

функцията на далака и стомаха.
От хранителния режим тряб-

ва да изключим студените и суро-
ви продукти и да увеличим тези с 
черен цвят. Това са черният сусам, 
китайските дървесни гъби, черният 
боб. Те не само подсилват жизне-
ната енергия Ци на бъбреците, но 
и пазят организма от студа. С та-
зи задача отлично се справят кес-
тените и орехите, които могат да 
се добавят към кашите.

Зеленчуците с тъмнозелен цвят 
като спанака, листата на целина-
та, зеления лук, също изгонват де-
пресията, защото съдържат фоли-
ева киселина.

Първи сняг и добро настроение
В края на ноември започва се-

зона сяосюе, когато дъждовете пре-
минават в сняг, но все още не е 
много студено.

За да се избегне неблагоприят-
ното влияние на приближаващата 
зима върху настроението, трябва 
да се стараем по всякакъв начин 
да съхраним оптимизма. Приятна-
та музика, общуването със симпа-
тични хора, заниманията с люби-
ми дейности – всичко това ще по-
могне да запазим интереса към жи-
вота дори и в най-мрачните първи 
дни на зимата.

Не прекалявайте със спорта
В началото на зимата не изоста-

вяйте заниманията със спорт. Фи-
зическите упражнения в разумни 
граници стимулират кръвообраще-
нието и повишават съпротивител-
ните сили на организма. Студено-
то време ни принуждава да избе-
рем спортове, които се практику-
ват на закрито. А това са бадмин-
тонът, тенисът на маса, плуване-
то, йогата или някои от китайски-
те системи за здраве като тайдзи-
цюен или цигун например.
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рез юни тази го-
дина водещият  
магазин на шве- 
дската марка 
за „бърза мода“ 
H&M в китай- 

ската столица Пекин беше 
официално затворен. Мал-
ко преди това марката за-
твори и водещия си магазин 
в другия китайски мегапо-
лис – Шанхай. Но това не 
е прецедент само за швед-
ската марка – испанската 
ZARA. американската GAP 
и много други световноиз-
вестни вериги за дрехи съ-
що затвориха много мага-
зини в много китайски гра-
дове през последните две 
години.

Какви промени в потре-
бителските предпочитания 
отразява всъщност това? 
Специалисти коментират, 
че се наблюдават изключи-
телно големи промени в по-
треблението последните го-
дини, а така наречената бър-
за мода страда от „естети-
ческа умора“.

Думата „бързата мода“ 
се отнася за някои марки, 
които се фокусират върху 
най-новите модни дизайни 
и тенденции за сезона, об-
работват ги при ниски про-
изводствени разходи и бър-
зо ги представят в магази-
ните за продажба. По този 

амо за две години Рози-
мемет Тургун изминава 
невероятен път – от ов-
чар до ентусиаст по ро-
ботика, който се състе-
зава на национален кон-

курс за професионалните умения.
Представлявайки отбора на род-

ния си град в Синдзян-уйгурския 
автономен регион, 18-годишният 
младеж се нареди сред повече от 
4000 участници във второто състе-
зание по професионални умения, 
което приключи в края на мина-
лия месец в Тиендзин.

Въпреки че не спечели медал в 
категорията „Мобилна роботика“, 
това не отне и грам от ентусиазма 
му да трупа знания и се развива в 
тази област.

„Макар все още да има какво 
да се желае в сравнение с най-до-
брите участници, аз се преборих и 
завърших състезанието, което бе-
ше вълнуващо“, казва Розимемет.

Роден в село Актокай, окръг Ак-
су, допреди две години, когато по-
стъпва в Техническия колеж на Ак-
су, той не е напускал родното си 
място. През свободното си време 
обаче момчето се увлича по бито-
вата електроника и дори без профе-
сионално обучение редовно отстра-
нява неизправности в електронни 

устройства. Така след средното си 
образование се записва в Техниче-
ския колеж в Аксу.

Обратът за него настъпва през 
март миналата година, когато за-
местник-деканът на Факултета по 
електротехника и машинострое-
не в колежа Джао Пънфей започ-
ва да събира отбор за състезание. 
По време на подбора забележител-
ните практически умения на Рози-
мемет привличат вниманието на 
Джао. Той е избран да се присъе-
дини към екипа и се фокусира вър-
ху технологии, свързани с прило-
женията на индустриални роботи.

„Първоначално си помислих, че 
човек със средно образование мо-
же да се затрудни да усвои знани-
ята, необходими за състезанието. 
Той обаче бързо се справи“, казва 
Джао.  И добавя: „Най-ценната му 
черта е неговата упоритост“.

Състезанието включва програ-
миране на промишлени роботи – 
огромно предизвикателство за чо-
век с малък опит. Розимемет оба-
че придобива основните умения, 
запомня позицията на всеки ком-
понент и практикува всяка стъп-
ка от сглобяването, практически 
ден и нощ.

През април той и неговият парт-
ньор в отбора – Пън Жуейсюе, 

Защо чуждите марки за „бърза мода“  
не са толкова популярни в Китай

От овчар до участник  
в състезания  
по роботика

П

С

начин най-новите между-
народни модни тенденции 
много по-бързо стигат до 
масовия потребител в много 
по-достъпен вид. В Съеди-
нените щати „бързата мода“ 
се нарича още SpeedtoMarket 
и като цяло бизнес моделът 
често се сравнява с бързото 
хранене като „Макдоналдс“.

През последните 20 го-
дини марки за „бърза мо-
да“ навлизаха и ставаха по-
пулярни на китайския па-
зар благодарение на своите 
предимства като ниски це-
ни, различни стилове, под- 

държане на тенденциите и 
бърза замяна. 

В момента чуждестран-
ните марки за бърза мода 
като H&M, ZARA и GAP 
все още са много известни 
сред потребителите, но раз-
бира се, са далеч от нивата 
си преди години. 

Много потребители каз-
ват, че тези марки вече 
трудно могат да отговорят 
на новите нужди по отно-
шение на качество, стил и 
опазване на околната среда.

Г-жа Джан, 43-годиш-
на гражданка от Урумчи, 

някога е била верен фен 
на ZARA. „Когато бях на 
около 30 години често по-
сещавах техните магазини. 
Цената не е висока и сти-
лът е много подходящ за 
работа – прост и модерен.“ 
Но тя, както и много други 
потребители на китайския 
пазар не пазаруват такива  
дрехи вече толкова често. 
„Вече съм на 40 и чувствам, 
че моите нужди се проме-
нят. Не търся модерността 
и не следвам тенденциите, а 
напротив – имам по-високи 
изисквания към качеството 

на дрехите, като платове и 
кройки. А това не е „бър-
за мода“. Основният фокус 
на марковите облекла, ес-
тествено, не е в моята сфе-
ра на внимание.“

От друга страна, поко-
лението Z (разговорно из-
вестно като зуумъри) об-
ръща повече внимание на 
персонализирания дизайн 
и няма голям интерес към 
марките за „бърза мода“, 
които са лесни за „случай-
но носене на едни и същи 
дрехи“. 

Някои потребители съ-
що споделят, че чуждес-
транните марки за бър-
за мода понякога не пра-
вят достатъчно проучвания 
относно китайския потре-
бителски пазар и не разби-
рат добре китайския потре-
бител. 

„Дрехите в Европа и 
САЩ обикновено стоят  
по-свободни и големи на 
един китайски купувач. До-
ри да облека подходящия 
размер, много рядко ня-
коя дреха от международ-
ни модни марки приляга 
добре на тяло ми и затова 
трябва хората да се адапти-
рат към дрехите. А по-ско-
ро се очаква дрехите да се 
адаптират към потребите-
лите, не е ли така“, комен-
тира г-жа Чън от Гуанджоу.

печелят първо място в категория-
та „Мобилна роботика“ на окръж-
но състезание за професионални 
умения.

Месец по-късно двойката печели 
бронз по време на второто състеза-
ние за професионални умения, то-
зи път за целия Синдзян-уйгурски 
регион. Розимемет Тургун изумя-
ва всички, като завършва разгло-
бяването и сглобяването на моби-
лен робот само за 2 часа и 12 ми-
нути – постижение, което не е би-
ло и в най-смелите му мечти пре-
ди два месеца.

Професионалното образование 
е на първо място в дневния ред на 
китайската държава. По данни на 
Министерството на образование-
то, всяка година около 10 мили-
она души завършват средни и ви-
сши професионални училища. Този 

приток на квалифицирани работ-
ници помага за осигуряването на 
персонал за производствените ли-
нии и търговските обекти в цяла-
та страна.

„С напредването на технологи-
ите и модернизирането на произ-
водственото оборудване, сложност- 
та на електронните устройства се 
увеличава, а прецизността, необхо-
дима за инсталиране и отстранява-
не на грешки нараства. Квалифи-
цираните кадри са по-търсени от 
всякога“, казва Джао.

С всяко състезание Розимемет 
не само усъвършенства уменията 
си, но и определя все по-ясно бъ-
дещето си. „Когато пасях овце ка-
то дете, никога не съм мислил за 
бъдещето. Сега се надявам да усъ-
вършенствам уменията си и да на-
предвам“, казва младият техник.

Ерик СоЛхАйМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

оБщеСтво
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Колко екзотично 
звучи идеята да си 
изкараме отпуската 
в Китай, например на 
Хаваите? Вероятно 
и най-големите 
авантюристи не 
са си представяли 
възможността 
да се пекат или 
разхождат на 
Хаваите, докато са 
в Китай, или докато 
са в Поднебесната 
империя, да имат 
чувството, че са 
на топъл и слънчев 
остров.

туРИзъм

якои политици 
използват перио- 
да от 30 години 
да развият даде-
на територия. И 
това време е на-

пълно достатъчно. Докато 
ние сме заети да разваля-
ме всичко, което имаме, го-
дина след година, на азиат-
ския континент градят – ден 
подир ден.

Хайнан официално е 
обявен за провинция през 
1979 г. В онзи момент райо-
нът е изключително беден и 
местните хора се прехран-
ват предимно с риболов. 
През 1988 г. правителство-
то решава да развие място-
то, заедно с прилежащите 
му острови. Днес вече се го-
вори за „китайските Хаваи“ 
и е една от най-развитите и 
богати части на страната.

Въпреки че има много 
хотели, в никакъв случай 
не можем да твърдим, че е 
презастроено. Има доста-
тъчно място за всичко. Но 
най-вече – за пълноценна 
почивка през деня или за-
бавление по време на нощ-
ния живот, когато по ули-
ците излизат сякаш повече 
хора. Млади и стари се раз-
хождат по брега или танцу-
ват под звуците на приятна 
музика. На този етап турис- 
тите са предимно китайци, 
но желанието на управлява-
щите е да се привлекат по-
вече чужденци от цял свят.

Освен Саня, Западния 
остров и други острови, 
които привличат с белия и 
мек пясък, дълга плажна 
ивица и чиста вода, гости-
те могат да се насладят и на 
мистерията на „Янода“, или 
дъждовната гора. Буквал-
но „Янода“ означава „Ед-
но, две, три“, но местните 
го използват и за поздрав, 
приветствайки посетители-
те. Размахвайки два пръс- 
та във въздуха и с голяма 
усмивка, сигурно на всеки 
две минути, дори по-мал-
ко, се чува глас „Янода“. 

Н

Хайнан: Без вълшебна пръчица най-бедният 
район в Китай стана един от най-богатите

Билетът струва приблизи-
телно 40 лв., но гледката и 
изживяването си заслужа-
ват. Там се намира и дър-
вото с най-гладката кора, 
което е високо над 10 ме-
тра и в миналото е служи-
ло за изпитание до каква 
степен момчето заслужава 
любимата си. Ако успеело 
да изкачи дървото - се под-
готвяла сватба, ако ли не - 
не. Много от посетителите 
се чудят дали днес ще се 
намерят такива смелчаци.

Интересно е да се види 
как повечето дървета и рас-
тения имат табелки, на кои-
то е означено дали са от-
ровни или не. Все пак ги-
дът е длъжен да предупреди 
– „Стойте по-далече, защо-
то секунда невнимание...“

Като в типична дъждов-
на гора, както грее слънце, 
тока изведнъж започва да 
вали, но за кратко и после 

отново се появява слънцето.
Тъй като никога нищо 

не е съвършено, недостатъ-
кът е, че хората не говорят 
чужди езици. Това, разби-
ра се, не може да развали 
почивката на авантюристи-
те, отишли да изпитат адре-
налина на стъкления мост, 
на който малцина успяват 
да запазят самообладание 
(особено на мястото, където 
строителите са решили да 
се пошегуват и са сложили 
плочка, даваща измамното 
усещане, че стъклото се на-
пуква), или някои от други-
те екстремни атракции. Но 
това е и мястото, където чо-
век, стига да иска, може да 
преодолее страха си.

За най-малките гости са 
направени специални фигу-
ри на динозаври, които се 
подават зад гъстата расти-
телност. Това е малко шо-
киращо, защото няма данни 

те да са обитавали това мяс-
то, но децата са искрено 
впечатлени и доволни.

Ботаническата градина е 
друго привлекателно място. 
Макар да не е с размери-
те на дъждовната гора, все 
пак, за да се види цялата, е 
необходимо да се обиколи 
със специално предвидено 
влакче. Тук входът е по-ев-
тин – около 20 лв.

Чужденците не бива да 
се стряскат при вида на про-
давач на сладолед, който е... 
робот. Умело приготвя по-
ръчката и я подава на кли-
ента. Плащането, разбира 
се, става с помощта на те-
лефон, защото все по-засил-
ваща се е тенденцията хар-
тиените пари да изчезнат и 
да се плаща само онлайн.

Екзотични храни и на-
питки, някои плодове за 
пръв път се виждат през жи-
вота, а вместо минерална 

вода, обикновено в заведе-
нията сервират вода от ко-
косов орех. А те изобилстват 
в Хайнан. И се използват 
също така и за приготвя-
не на десерти от месестата 
част вътре. Докато човек ги 
яде, забравя, че му липсва 
шоколадът (тук не се кон-
сумира много) и се пота-
пя в една нова действител-
ност, досущ като в приказ-
ките. Но тази е по-хубава, 
защото е истинска!

И тъкмо, когато си ми-
слим, че няма какво пове-
че да ни предложи Хайнан, 
се оказва, че управляващи-
те имат нови планове, кои-
то вече осъществяват. Дет-
ски градини, училища, уни-
верситети, компании, раз-
работващи различни тех-
нологии... 

И винаги са отворени за 
съвети. Винаги питат: „Как-
во още да направим?“ Ся-
каш са постигнали малко. 
И са готови да споделят оп-
ита си, защото, както сами-
те те казват: „Някои от нас 
са пътували в чужбина. Гле-
дали сме какво правят там 
и после сме разработвали 
идеята, така че да е прило-
жима у нас.“

А на нас ни остава да 
стискаме палци министри-
те на туризма или поне ту-
ристическите агенции да си 
стиснат ръцете, защото та-
зи дестинация все още не 
е станала „мястото, където 
всички ходят“, и наистина 
предлага неповторимо из-
живяване. Защо са ни Мал-
дивите, Сейшелите или ис-
тинските Хаваи, когато мо-
жем да се насладим на та-
кива, но с китайски харак-
теристики?

Таня ГЛуХчева
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Китайската спортна де-
легация на Азиатските па-
раигри в Ханджоу включ-
ва 723 параспортисти, тре-
ньори, официални лица и 
помощници на параспор-
тистите. 

Всички спортни обек-
ти, където ще мирят сили 
параспортистите с двига-
телни, сетивни и интелек- 
туални увреждания, разпо-
лагат с постоянни специ-
ални съоръжения и са без 
бариери. 

По време на преходния 
период между двете голе-
ми азиатски игри работа-
та включваше изграждане 
и инсталиране на допъл-
нителни съоръжения в зо-
ни като проходи, трибуни, 

СпоРт

страницата подготви  
Любомир миХаЙЛов

София, 1000  

ул. „Г. С. Раковски“ 99

Тел.: +3592 944 1026

Имейл: kitai.dnes@abv.bg

Уебсайт: www.kitajdnes.com

ИЗДАТЕЛ

Проф. Светлана ШАРЕНКОВА

Управител на  

РА Евромедия ООД

Тел.: +3592 943 4664

РЕДАКЦИОНЕН СЪВЕТ

Председател

Проф. д.ик.н. Димитър ИВАНОВ

Тел.: + 3592 944 1020

РЕДАКЦИОННА 

КОЛЕГИЯ

Главен редактор  

Петър ГЕРАСИМОВ

Отговорен секретар  

Венцислав ЗАФИРОВ

Редактори

Любомир МИХАЙЛОВ

Красимира ИВАНОВА

Репортер 

Галина КРУМОВА

Графичен дизайн 

Мая ПЕТРОВА

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ

+3592 944 1026

РЕКЛАМА

Тел.: +3592 944 1026

kitai.dnes@abv.bg

Рекламите и обявите  

се заплащат авансово  

по банкова сметка  

или в брой

БАНКОВА СМЕТКА

Райфайзенбанк АД, София

ул. Н. Гогол 18-20

IBAN 

BG39RZBB91551060382418

Банков код BIC RZBBBGSF

РА Евромедия ООД

СЧЕТОВОДСТВО, КАСА

Тел.:+3592 944 1026

ПЕЧАТ

АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

неотдавна в Ханджоу завършиха  
19-ите азиатски игри, по време на 
които Китай спечели общо 201 медала 
в различните дисциплини. След кратка 
пауза, на 22 октомври там започнаха 
4-тите азиатски параигри, които 
включват общо 564 спортни и други 
съпътстващи събития и ще продължат 
до 28 октомври. С наближаването 
на игрите в Ханджоу, столицата на 
провинция Джъдзян, източен Китай, бе 
напълно подготвена за домакинството на 
това голямо азиатско спортно събитие. 
По време на игрите 19 спортни обекта 
бяха на разположение за 22 спортни 
дисциплини, като 17 от тях са били 
използвани на приключилите  
19-и азиатските игри, съобщи в репортаж 
от Ханджоу агенция Синхуа. 

аскетболистката 
в инвалидна ко-
личка Хуан Сяо-
лиен и фехтова-
чът на инвалид-
на количка Сун 

Ган бяха знаменосци на ки-
тайската делегация на цере-
монията по откриването на 
4-тите азиатски параигри в 
Ханджоу.

Хуан Сяолиен спечели 
златен медал по баскетбол 
за жени в инвалидни колич-
ки на Азиатските параигри 
в Джакарта през 2018 г. и 
завърши на второ място на 
Параолимпийските игри в 
Токио и Световното пър-
венство на Международна-
та федерация по баскетбол в 
инвалидни колички (IWBF) 
през 2023 г. в Дубай.

Сун Ган постигна го-
лям успех на Азиатските 
параигри в Дубай, където 
спечели злато на индиви-
дуални и отборни рапири, 
а също и златен медал на 
индивидуални шпаги и от-
борни рапири на параолим-
пийските игри в Рио през 
2016 г. Той също е победи-
тел в индивидуалните и от-
борните дисциплини на ра-
пира на параолимпийските 
игри в Токио.

Б

На Азиатските параигри бяха 
проведени 564 спортни състезания 

Местата, определени 
единствено за Азиатските 
параигри, също се увеличи-
ха специално за събитието. 
В китайската национална 
тренировъчна база по гол-
бол в Tangxi Town, за да се 
задоволят напълно нуждите 
на спортистите с увредено 
зрение, специална настилка 
сега се простира от фоайето 
на залата до всяка функцио-
нална стая и състезателна 
зона. Тази настилка гаран-
тира, че незрящите спорти-
сти ще могат да се движат 
безопасно и удобно.

Двете страни на трибу-
ните за публика са оборуд-
вани с асансьори, а в душ 
кабините, съблекалните и 
тоалетните са монтирани 
съоръжения без бариери. 
Извън залата е създадена 

церемонии за награждава-
не, зали за пресконферен-
ции, салони за спортисти 
и други.

В гимнастическия цен-
тър Xiaoshan Sports Center 
персоналът замени плат-
формата за вдигане на те-
жести, използвана по време 
на Азиатските игри, с ново 
оборудване за силов трибой.

„Ние се подготвяхме за 
тези игри в продължение 
на три години, включител-
но за платформата, рампа-
та и подиума за церемония-
та по награждаването, кои-
то са различни от тези на 
19-ите азиатски игри“, каза 
Гуо Цинхон, заместник-ди-
ректор на състезанието по 
силов трибой.

зона за престой и почивка 
на кучета водачи, които са 
на разположение на незря-
щите спортисти.

Разпростирайки се на 
площ от 325 000 квадратни 
метра, Азиатското селище 
на параигрите е адаптирано 
и преустроено от предиш-
ното селище за 19-ите ази-
атски игри в Ханджоу. Там 
сега са обзаведени 3446 стаи 
за спортните делегации на 
параигрите. 

Над 30 совалкови буса 
ще осигуряват денонощни 
транспортни услуги на със-
тезателите и другите учас-
тници в спортните нацио-
нални делегации.

Интелигентно куче 
води факлоносец с 
увредено зрение по 
време на факелната 
щафета за Азиатските 
параигри в хангжу 
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Снимка Синхуа

Провинция Анхуей ще 
стимулира иновациите  
в изкуствения интелект

П
ровинция Анху-
ей, Източен Ки-
тай, публикува 
тригодишен план 
за действие, це-
лящ да превър- 

не провинцията в „иновати-
вен център“ на общата тех-
нологична индустрия за из-
куствен интелект.

Планът се фокусира вър-
ху изграждането на интели-
гентни изчислителни плат-
форми, насърчаване на от-
варянето на ресурси за дан-
ни, разработване на големи 
модели, въвеждане на по-
вече сценарии за приложе-
ния и привличане на пове-
че предприятия с изкуствен 
интелект.

Анхуей също така създа-
де инвестиционен фонд за 

иновативната индустрия с 
първоначален мащаб от 6 
милиарда юана, който се 
очаква да достигне над 20 
милиарда юана през след-
ващите пет години. Целта 

на фонда е да осигури не-
обходимата финансова под-
крепа за проекти в сфера-
та на развитието и прило-
жението на технологията за 
изкуствен интелект.

Снимка Синхуа

4 китайски села бяха избрани сред „Най-добрите туристически села“ в света
Неотдавна на 25-ата конференция на Световната организация по туризъм към ООН в 
Самарканд, Узбекистан, бе публикуван списъкът за „Най-добрите туристически села за 2023 г.“, 
в който са включени и 4 китайски живописни села. В

Н

Световната 
конференция за 
научна фантастика

Музикален  
фестивал  
на Китай и  
страните от АСЕАН

Музея на науч-
ната фантастика 
в Чънду се про-
веде церемония-
та по откриване-
то на Световна-

та конференция за научна 
фантастика за 2023 г. То-
ва е първият път, в кой-
то събитието се провеж-
да в Китай.

Тази година основна 
тема на конференцията е 
„Ерата на симбиозата“. В 
рамките й ще се проведат 

повече от 200 събития, те-
матични изложби за науч-
на фантастика, тематич-
ни салони и бизнес кон-
ференции. Лиу Цъсин, Ро-
бърт Сойер и други извест-
ни писатели фантасти ще 
вземат участие на конфе-
ренцията, както и много 
експерти, учени и любите-
ли на научната фантастика.

Световната конферен-
ция по  научна фантасти-
ка в Чънду се проведе от 
18 до 22 октомври.

еотдавна започ-
на 12-ото изда-
ние на музи-
калния фести-
вал на Китай 
и страните от 

АСЕАН в Гуанси-джуан-
ския автономен регион. 

За шестте дни на фес-
тивала повече от 500 музи-
канти от 14 различни със-
тава ще изнесат общо 14 
представления. В рамките 
на събитието ще се прове-
дат и различни академич-
ни форуми.

Музикалният фести-
вал на Китай и страни-
те от АСЕАН представи 

на публиката оригинал-
ни съвременни музикал-
ни композиции от 90 ком-
позитори от близо 20 стра-
ни, като много от произ-
веденията и музикалните 
инструменти демонстри-
рат отличителните харак-
теристики на различните 
култури на АСЕАН.

Фестивалът се провеж-
да редовно от 2012 г. насам. 
През последното десетиле-
тие тук бяха представени 
множество различни му-
зикални произведения, де-
монстриращи уникалната 
музикална култура на Ки-
тай и страните от АСЕАН.

Професионални 
сватбени снимки 
за празника на 
възрастните
Приближава 
празникът Чонян, 
което е празник на 
възрастните хора в 
Китай. В град Сиан 
9 възрастни двойки 
решиха да отбележат 
случая, като 
направят красиви 
професионални 
сватбени снимки. 
Така те за момент се 
връщат в младостта 
си, но и показват на 
всички, че възрастта 
е само цифра в 
лицето на истинската 
дългогодишна любов.


